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Írásbeli kérdés

Dr. Katona Béla
az Országgyűlés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

„A munkavállalás rizikófaktorai, vagy nem kívánatos mellékhatások?"címmel a
Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok benyújtani Herczog László Szociális és Munkaügy i
Miniszter Urhoz.
A kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr!

2005-ben az Európai Parlament és az Európai Tanács megegyezett az optikai sugárzás

irányelv normaszövegér ő l. Az európai jogalkotók új, önálló irányelv keretében pontosították a

munkahelyi biztonság és egészségvédelem tekintetében fennálló követelményeket a

mesterséges forrásból származó optikai sugárzás területén .

Az Európai Unióban - alapszabályként - minden munkahelyi egészségügyi kockázat esetébe n

általános kockázatbecslési és intézkedési felelősség hárul a munkáltatóra. Az új jogszabály a z

egészségügyi károsodás megelőzésén túl a dolgozók tájékoztatáshoz, képzéshez,

konzultációhoz és egészségügyi ellen őrzéshez való jogát is biztosítja .

Munkavállalói oldalról alapkövetelmény és rendkívül hangsúlyos elvárás az, hogy a

munkahelyi biztonság és egészségvédelem területén hatályos uniós védelem tekintetébe n

egyetlen ágazat dolgozói se szenvedjenek hátrányt a jogi normák kiforratlansága miatt, e z

ugyanis olyan súlyos diszkriminációt jelentene, amelyet az uniós jogalkotás nem vállalhat fel ,

mivel az alapszerződés rendelkezéseibe ütközik.

Az Európai Bizottság idén márciusban döntést hozott a hagyományos izzók tilalmáról,

melynek értelmében 2009-től 2012-ig fokozatosan ki kell vonni a hagyományos ég őket a



J'
forgalomból. Az új uniós szabályozás szeptemberben lépett életbe : megtiltja a gyártóknak é s

az importőröknek, hogy átlátszó burás, 100 wattos vagy annál nagyobb teljesítményű

izzószálas villanykörtéket forgalmazzanak az EU területén .

Az utóbbi hetekben viszont aggodalmat keltő hírek jelentek meg a sajtóban, melyek nyomán

kétségek merültek fel az energiatakarékos izzókkal kapcsolatban . Egyesek szerint az új izzók

migrént okoznak, mások szerint a fényérzékenyeknél megnöveli a b őrkiütések gyakoriságát,

végül vannak, akik az összetört izzókból kiszabaduló, agykárosító higany miatt aggódnak .

Kérdezem Miniszter Urat :

• Felmérték-e az energiatakarékos izzók munkavállalókra veszélyt jelentő hatásait?

• A Munkaügyi Felügyelet végzett-e vizsgálatokat e tekintetben?

• Végeztek-e elemzést, illetve készítettek-e akciótervet a felmerülő kockázatokka l

kapcsolatban?

Várom megtisztelő válaszát.

Budapest, 2009 . november 10 .

Dr. Selmeczi Gabriella
Fidesz - Magyar Polgári Szövetség
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